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SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY CZERNICA Z DZIAŁALNOŚCI MIĘDZYSESYJNEJ

W spotkaniach z Wójtem Gminy Czernica udział wzięło 56 osób.

Wydano 15 zarządzeń w sprawie:

▪ w sprawie zakupu prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej, dz. 122/3 
w Czernicy

▪ w sprawie wyznaczenia osób do składu Komisji przetargowej

▪ w sprawie przeznaczenia do oddania w dzierżawę nieruchomości gminnych

▪ w sprawie nabycia nieruchomości do zasobów Gminy Czernica

▪ w sprawie przeznaczenia do oddania w dzierżawę nieruchomości gminnych

▪ w sprawie przeprowadzenia rocznej inwentaryzacji składników majątkowych Urzędu Gminy 
Czernica według stanu na dzień 31 grudnia 2021 r.

▪ zmieniające regulamin organizacyjny Urzędu Gminy Czernica

▪ w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na działce nr 285/8 
w Ratowicach

▪ w sprawie zmian w budżecie Gminy Czernica na 2021 rok



SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY CZERNICA Z DZIAŁALNOŚCI MIĘDZYSESYJNEJ

▪ w sprawie zmiany Zarządzenia nr 0050.19.2021 Wójta Gminy Czernica z dnia 11 lutego 2021 
roku w sprawie ustalenia planu finansowego rachunku środków z Rządowego Funduszu 
Inwestycji Lokalnych pochodzących ze środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19

▪ w sprawie wyznaczenia osób do składu Komisji przetargowej
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PRZETARGI
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ZAPYTANIA OFERTOWE
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17 wrzesień
Koncert kameralny zatytułowany „Wrześniowe Impresje Muzyczne” pod Patronatem Wójta
Gminy Czernica w Nadolicach Wielkich.

19 wrzesień
Udział w Jeszkowicach w premierze nowej książki pod redakcją
Pani Haliny Trojanowskiej pt.: „Przenikanie”, która odbyła się
Świetlicy wiejskiej w Jeszkowicach.



SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY Z DZIAŁALNOŚCI MIĘDZYSESYJNEJ

20 wrzesień
Spotkanie z przedstawicielami mieszkańców gminy w sprawie funkcjonowania komunikacji
autobusowej.

21 wrzesień
Spotkanie z firmą Napollo w sprawie realizacji N-Parku w Łanach.
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22 wrzesień
Wrocławska Kolej Metropolitalna spotkanie Samorządów Aglomeracji Wrocławskiej

(pełna prezentacja z tego spotkania do obejrzenia na końcu niniejszej prezentacji)



SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY Z DZIAŁALNOŚCI MIĘDZYSESYJNEJ

25 wrzesień
- Otwarcie turnieju szachowego organizowanego przez Klub Honorowych Dawców Krwi
Polskiego Czerwonego Krzyża im. T. Marciniaka we Wrocławiu.

- Dzień Seniora zorganizowany w Chrząstawie Wielkiej.
- Dzień Otwarty Ochotniczej Straży Pożarnej w Kamieńcu Wrocławskim
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26 wrzesień
- Mecz piłki nożnej zorganizowany z okazji rocznicy powodzi z 1997 roku.

27 wrzesień
- Została odebrana inwestycja związana z remontem ulicy Międzywałowej w Jeszkowicach. 
Zakres prac obejmował wykonanie nowej konstrukcji nawierzchni jezdni wraz z warstwą 
z asfaltobetonu na odcinku ok. 310 metrów oraz wykonanie poboczy. Zadanie zrealizowała 
firma Playland z Brzegu.
Ostateczny koszt remontu drogi gminnej wyniósł 323 367,87 zł brutto, który w całości został 
pokryty z budżetu gminy. 
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29 wrzesień
Wręczenie nagród Gminy Czernica – dla olimpijki Agaty Ozdoby Błach i jej trenera Łukasza
Błach.

30 wrzesień
- Udział w Walnym Zebraniu Sprawozdawczym LGD Dobra-Widawa 
w Oleśnicy.
- Zakończył się Narodowy Spis Powszechny Ludności i Mieszkań.
Na terenie gminy Czernica spisało się wg. danych spisowych
106,86 % mieszkańców. Co jest dowodem na to, że gminę zamieszkuje 
więcej osób niż jest zameldowanych.

1 październik
Uruchomienie nowej wewnątrzgminnej linii autobusowej Z3 
relacji Chrząstawa Wielka – Czernica PKP.
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4 październik
Uzgodnienia dotyczące udziału radnych w spotkaniu zdalnym w dniu 14.10.2021 r. dotyczącym
Kolei Dużych Prędkości i Centralnego Portu Komunikacyjnego.

5 październik
- Kontrola wykonania robót na drogach: Rolna w Dobrzykowicach, Krzykowska w Nadolicach

Wielkich, Sportowa w Chrząstawie Wielkiej, Gajowa w Chrząstawie Małej.

- Praca nad projektem budżetu gminy na 2022 rok.

- Udział w zebraniu wiejskim w Kamieńcu Wrocławskim.

- Wystosowanie stanowiska gminy do firmy projektującej
budowę trasy kolejowej Kolei Dużych Prędkości.
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- W sali konferencyjnej Urzędu Gminy Czernica odbyło się spotkanie dyrektorów szkół z terenu
gminy z Panią Agnieszką Kuczmowską - nową wizytator wydziału nadzoru kształcenia
podstawowego i specjalnego Kuratorium Oświaty we Wrocławiu. W trakcie spotkania
omówiono zasady współpracy z nowym wizytatorem.
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- Interwencje w sprawie cen gazu.



SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY Z DZIAŁALNOŚCI MIĘDZYSESYJNEJ

7 październik
Analiza wydatków na transport publiczny oraz ewentualne zmiany na liniach 845 i 855
oraz liniach Z.

8 październik
- Analiza rozliczenia wydatków na cmentarz w Kamieńcu Wrocławskim.
- Zamówienia na wyposażenie kaplicy na cmentarzu w Kamieńcu Wrocławskim.
- Udział Sekretarza Gminy w spotkaniu w Czernicy z podróżniczką, mieszkanką naszej gminy

Ewą Chwałko, która jako pierwsza kobieta samotnie przeszła Łuk Karpat.
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- Przekazanie uwag Gminy Czernica do "Strategii Powiatu Wrocławskiego 2030” (12 uwag)
- Wystosowanie pisma do KOWR w sprawie przekazania gminie działki w Nadolicach Wielkich.
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11 październik
Udział w Konwencie Wójtów i Burmistrzów 
Gmin Subregionu Wrocławskiego w Długopolu-Zdroju. 

12 październik
- Kontrola postępu prac: Krzyków – ul. Morelowa; Zachodnia; Nadolice Wielkie – ul. Krzykowska; 
świetlicy wiejskiej w Nadolicach Małych.
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- Odebrano zadanie pn. „Remont ul. Spokojnej i Cichej w Czernicy”.

W ramach remontu została wykonana nowa podbudowa i nawierzchnia jezdni z asfaltobetonu 
wraz z dowiązaniem do istniejącej drogi, wykonano zjazdy i dojścia oraz ściek korytkowy. 
Pobocza zostały uzupełnione kruszywem.

Roboty zrealizowała firma POL-DRÓG DRAWSKO POMORSKIE S.A. z siedzibą w Drawsku 
Pomorskim. Koszt realizacji robót budowlanych wyniósł 342 849,09 zł brutto i został 
sfinansowany w całości z budżetu gminy.
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13 październik
- Kontrola postępu prac  na ulicy Gajowej w Chrząstawie Małej.

- Uzgodnienia zakresu zmian w transporcie publicznym przed spotkaniem z reprezentantami 
mieszkańców.

- Uzgodnienia z Prezesem ZGK Czernica w zakresie taryf na wodę i ścieki.
- Spotkanie z przedstawicielami Taurona w sprawie przeniesienia słupa na ul. Zakole 

w Kamieńcu Wrocławskim.
- Spotkanie z Radną Iwoną Fuchs w sprawie inwestycji i remontów w Chrząstawie Wielkiej.
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- Spotkanie z rzeczoznawcami w sprawie operatów do  wszczęcia postępowania dotyczącego 
opłaty adiacenckiej za udział w budowie sieci kanalizacyjnych w Dobrzykowicach 
i Chrząstawie Małej.

14 październik
Udział Sekretarza Gminy w uroczystości wprowadzenia sztandaru i nadania hymnu dla Szkoły 
Podstawowej im. Janusza Korczaka w Ratowicach.
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- Spotkanie (online) z konsorcjum firm Multiconsult Polska Sp. z o.o. działających na zlecenie 
Centralnego Portu Komunikacyjnego Sp. z o.o. dot. inwestycji kolejowej na odcinku Czernica-
Wrocław w ramach projektu Kolei Dużych Prędkości do Centralnego Portu Komunikacyjnego.
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W spotkaniu udział wzięły lokalne samorządy, a Gminę Czernica reprezentowali:

- Andrzej Czech - Zastępca Wójta Gminy Czernica
- Marcin Golański - Sekretarz Gminy Czernica
- Ilona Czupta - Kierownik Referatu Mienia i Transportu Publicznego
- Leszek Kusiak - Przewodniczący Rady Gminy Czernica
- Adam Jaskuła - Przewodniczący Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa
- Jarosław Jagielski - Radny Rady Gminy Czernica 
- Mateusz Kwaśny - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji
- Sabina Jasińska - Radna Rady Gminy Czernica wraz z Agnieszką Marczak - Sołtys m. Czernica
- Katarzyna Moroz-Falejczyk - Radna Rady Gminy Czernica wraz z Kamilem Antasem - Sołtys 

m. Wojnowice
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15 październik
- Wizja na remontowanym moście w Chrząstawie Wielkiej i Małej z powodu przewężenia, 

które utrudniało przejazd dużych autobusów.

- Analiza umów z deweloperami na budowę infrastruktury drogowej.
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- Wystosowanie uwag do wstępnych założeń do działań w ramach Funduszy Europejskich dla 
Dolnego Śląska 2021-2027.

18 październik
Udział w posiedzeniu online Komisji Polityki 
Rozwoju Regionalnego i Gospodarki Sejmiku 
Województwa Dolnośląskiego.

Tematem posiedzenia była aktualizacja planu 
zrównoważonego rozwoju publicznego 
transportu zbiorowego.
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19 październik 
Udział w zjeździe samorządowców reprezentujących mieszkańców poszkodowanych przez 
drastyczne podwyżki cen gazu. 
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20 październik
Kontrola postępu prac na zadania polegającym na wykonaniu nawierzchni jezdni z destruktu 

asfaltowego:

- Chrząstawa Mała  ul. Polna (2 odcinki)- odcinki o długości ok. 440m

- Chrząstawa Wielka  ul. Sportowa - odcinek ok. 530m

- Nadolice Wielkie  odcinek ul. Brzozowej, ul. Dworska, odcinek ul. Gajowej, odc. ul. Świerkowej 

– ok. 385m

- Dobrzykowice ul. Rolna- ok. 620m

- Nadolice Małe  ul. Słoneczna- odcinek ok. 150m

- Kamieniec Wrocławski  ul. Krótka - ok. 160m

- Ratowice   ul. Wiśniowa – odcinek ok. 260m

- Gajków   ul. Wesoła – ok. 235m

Wartość umowna zadania wynosi: 676.565,77 zł w całości sfinansowana zostanie  z budżetu 

gminy
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- Kontrola postępu prac na ulicy Zachodniej i Morelowej w Krzykowie,

ulicy Krzykowskiej w Nadolicach Wielkich
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- Kontrola postępu prac na świetlicy wiejskiej w Nadolicach Małych
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- Spotkanie online ze spółką GEN GAZ w sprawie budowy stacji redukcyjnej w Czernicy

- Praca nad projektami uchwał na najbliższą sesję 

21 październik
- Ocena postępu robót w bibliotece w Czernicy
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- Uzgodnienia z wykonawcą dotyczącą zamówienia na krzesła do kaplicy cmentarnej 
w Kamieńcu Wrocławskim.

22 październik

- Ocena skutków wichur z dnia 21.10.2021 r. w Zespole Szkolno-Przedszkolnym 
w Dobrzykowicach i Szkole Podstawowej w Kamieńcu Wrocławskim.

- Spotkanie  w Urzędzie Miasta Wrocławia w sprawie opracowania modelu obsługi 
Wrocławskiej Kolei Metropolitarnej. 
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- Ocena postępu robót w Kamieńcu Wrocławskim na ulicy Kolejowej 6

25 październik

- Rozpoczęcie czynności odbiorowych na drogach pokrytych frezem w sołectwach: Ratowice, 
Chrząstawa Wielka, Chrząstawa Mała, Gajków
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27 październik

Podpisanie dwóch aktów notarialnych w Urzędzie Gminy Czernica
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Dziękuję za uwagę 



Wrocławska Kolej 
Metropolitalna

spotkanie Samorządów spotkanie Samorządów 
Aglomeracji Wrocławskiej
22 października 2021

Departament Infrastruktury i Transportu
Urząd Miejski Wrocławia



Model Wrocławskiej Kolei Metropolitalnej wg UMWD – cele/założenia

WKM jako system przewozów aglomeracyjnych zintegrowany przestrzennie, 
taryfowo i organizacyjnie z systemem wojewódzkich przewozów pasażerskich.

Rozdział kompetencji: 
• Marszałek jako organizator przewozów w regionie;
• Związek transportowy jako organizator przewozów w aglomeracji • Związek transportowy jako organizator przewozów w aglomeracji 
(Miasto Wrocław i Samorządy lokalne gminne i powiatowe). 

Kluczowe założenie/cel: poprawa atrakcyjności wojewódzkich połączeń 
pasażerskich dzięki ograniczeniu liczby zatrzymań na obszarze obsługiwanym 
w ramach WKM. Krótszy czas przejazdu do/z Wrocławia oraz uwolnienie 
podaży miejsc w środkach transportu wojewódzkiego uczyni transport 
regionalny atrakcyjniejszym dla mieszkańców obszarów bardziej oddalonych 
od Wrocławia. 



Model Wrocławskiej Kolei Metropolitalnej wg UMWD – cele/założenia

Model WKM zakłada realizację strategicznych inwestycji infrastrukturalnych
na Wrocławskim Węźle Kolejowym, których potrzebę samorządy lokalne
sygnalizowały od wielu lat. 

Model zakłada etapowanie wdrażania WKM, ale etap I wymaga realizacji Model zakłada etapowanie wdrażania WKM, ale etap I wymaga realizacji 
ważnych inwestycji infrastrukturalnych m.in. przywrócenia funkcji
pasażerskich Dworca Świebodzkiego (planowany na rok 2028…).  

Model nie zakłada okresu przejściowego tj. uruchamiania dodatkowych
połączeń aglomeracyjnych przy istniejącym stanie infrastruktury –
nie zaproponowano żadnych działań do czasu inwestycji na WWK. 



Nowy model 
organizacyjny –

związek jako 
organizator 

przewozów WKM

Model Wrocławskiej Kolei Metropolitalnej 
wg UMWD – kluczowe uwagi

Odległa 
perspektywa 

czasowa 
wdrożenia WKM

Oczekujemy 
pierwszych 

efektów 
2022/2023

Samorząd 
Województwa 

posiada 
kompetencje 
organizatora 

(PTZ) Tak działają 
inne 

samorządy 

Związek 
Metropolitalny 

– TAK 
(ustawa, środki 

centralne)

przewozów WKM

Brak lub 
ograniczanie  

zatrzymywania 
pociągów 

regionalnych 
na stacjach 
lokalnych

wdrożenia WKM

42 przystanki 
wykluczone z 
obsługi regio ponad 2750 

zatrzymań 
mniej 

samorządy 
np. 

Wielkopolska 
(PKM)

Przykład Zurychu –
model wzorcowy –

tak to robią 
zasobne kraje, 

mające inne realia 
prawne i wsparcie 

finansowe 
centralne 

Brak 
propozycji na 
najbliższe 6 

lat…



Wysokie koszty 
inwestycyjne i 

operacyjne

Model Wrocławskiej Kolei Metropolitalnej 
wg UMWD – kluczowe uwagi

Model WKM a 
potrzeby 

pasażerów 

Dostępny 
KBR2018/

rekomendacje 
dla Gmin ZIT

Brak 
oszacowania 

kosztów 
inwestycji w 

Konieczne 
inwestycje 

na WWK 

Te elementy 
trzeba 

uzgodnić w 
początkowej operacyjne

Brak założeń 
integracji 

taryfowej i zasad 
honorowania i 
wzajemnych 

rozliczeń

inwestycji w 
infrastrukturę

Brak 
odniesienia do 

dostępnych 
badań i analiz 

Chcemy 
wdrażać 

wspólny bilet 
w aglo!

początkowej 
fazie

Ryzyko braku 
uzgodnień z 
operatorami

Brak 
oszacowania 

kosztów 
taboru

Wysokie 
koszty 

operacyjne: 
335,5 mln zł 

rocznie

Brak źródeł 
finansowania



Obecna oferta 
2021

kierunek 
Wołów - 22

kierunek 
Legnica - 31

kierunek 
Oleśnica - 26

kierunek 
Trzebnica - 16

kierunek 
Oborniki 
Śląskie  - 21

kierunek 
Wałbrzych - 23

kierunek 
Dzierżoniów - 6 kierunek 

Strzelin - 21

kierunek 
Oława - 25

kierunek Jelcz 
Laskowice - 21



Jaki jest udział samochodów 
osobowych w podróżach 

mieszkańców gmin otoczenia 
Wrocławia, którzy kilka razy w 
tygodniu odwiedzają Wrocław?

Wyniki KBR 2018

tygodniu odwiedzają Wrocław?

79% 
podróży 

samochodem



Porównanie 
czasów 

przejazdu na 
wybranych 
kierunkach

Skrócenie 
czasów 

przejazdu 
pociągów 

w wariantach 
Z/BEZ 

zatrzymywań: średnio zatrzymywań: 
3-13 minut

średnio 
zatrzymanie 

na 1 
przystanku –

2 minuty

4 dodatkowe 
przystanki we 
Wrocławiu to 
wzrost czasu 
przejazdu o 

ok. 15%



Uwagi do modelu 
WKM 
zaprezentowanego 
przez UMWD –
dyskusja. 

WKM – co dalej: propozycje do dyskusji

Przekazanie uwag 
kluczowych i 
szczegółowych 
oraz stanowiska 
Samorządów do 
UMWD. 

Przygotowanie 
wspólnie z UMWD 
planu działań w 
zakresie 
uruchamiania 
dodatkowych 

Dalsza praca 
nad 

wspólnym 
Wypracowanie 
wspólnego 
stanowiska 
Samorządów 
Aglomeracji w 
zakresie modelu 
WKM – obecnego i 
docelowego.

UMWD. 

Ponowne 
przekazanie do 
UMWD listu 
intencyjnego w 
sprawie WKM –
projekt z VII 2020  

dodatkowych 
połączeń WKM w 
perspektywie do 
2028 roku. 

Pierwsze 
dodatkowe kursy 
oznaczone jako 
WKM w 2022/2023. 

wspólnym 
modelem 

docelowym 
WKM



Dziękuję za uwagę i zapraszam do dyskusji!
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1. Kolej Aglomeracyjna/Metropolitalna/SKM 
– jak to się robi w Polsce?

2. Poznańska Kolej Metropolitalna /PKM/ -
potencjalny wzorzec dla WrOM

/zasady funkcjonowania, finansowanie, 
kalendarium prac/

3. Proponowane kierunki rozwoju Wrocławskiej 
Kolei Aglomeracyjnej/Metropolitalnej
/idea, założenia, wariant bazowy/

4.  Dyskusja… 



SKM w Warszawie – samorządowy przewoźnik 
kolejowy, element Warszawskiego Transportu 
Publicznego, Spółka świadczy usługi na liniach 
zarządzanych przez PKP PLK S.A., od 2005 r.

Kolej Metropolitalna/SKM
– jak to się robi w Polsce?



Warszawska Kolej Dojazdowa /WKD/– Spółka 
będąca wspólną własnością Samorządu 
Województwa Mazowieckiego (98%) oraz 6 gmin 
leżących wzdłuż linii WKD, operuje na liniach 
wyodrębnionych z sieci kolejowej,

Kolej Metropolitalna/SKM
– jak to się robi w Polsce?



PKP SKM w Trójmieście – zarządca infrastruktury 
(linia 250 Gdańsk Gł. – Rumia) i przewoźnik 
kolejowy na tej linii, Spółka wchodzi w skład grupy 
PKP, właściciele – PKP S.A., Województwo 
Pomorskie, 5 gmin, od 2001 r.

Kolej Metropolitalna/SKM
– jak to się robi w Polsce?



Pomorska Kolej Metropolitalna /PKM/ - nazwa linii 
kolejowej i jednocześnie spółki Samorządu 
Województwa Pomorskiego powołanej do budowy 
linii kolejowej nr 246 i 253, zarządca tych linii, od 
2010 r., na linii PKM przewozy realizują: Polregio i 
PKP SKM w Trójmieście,

Kolej Metropolitalna/SKM
– jak to się robi w Polsce?



Poznańska Kolej Metropolitalna – system 
przewozów kolejowych na 7 liniach Poznańskiego 
Węzła Kolejowego, od 2018 r. 

Kolej Metropolitalna/SKM
– jak to się robi w Polsce?



















Kalendarium









Podsumowanie: 

XI 2013 – IV 2017 Masterplan dla PKM
XII 2017 porozumienie w spr. PKM
VI 2018 pierwsze kursy PKM



Założenia: 

§ kolej miejska w warunkach wrocławskich nie 
spełni podstawowych funkcji – w dalszych 
rozmowach należy postulować rozwój kolei 
aglomeracyjnej/metropolitalnej a nie stricte 
wewnątrzmiejskiej,

§ kolei aglomeracyjna istnieje i jest konsekwentnie 
rozwijana i finansowana przez Samorząd 
Województwa Dolnośląskiego, a od 2018 roku 
również współfinansowana przez wybrane 
samorządy gminne dotujące dodatkowe połączenia 
kolejowe w aglomeracji;

Czy i jak wdrożyć Wrocławską Kolej 
Aglomeracyjną/Metropolitalną? 



Czy i jak wdrożyć Wrocławską Kolej 
Aglomeracyjną/Metropolitalną? 



Czy i jak wdrożyć Wrocławską Kolej 
Aglomeracyjną/Metropolitalną? 



Rekomendacje: 

Konieczna jest dalsza współpraca z Samorządem 
Województwa na rzecz uruchamiania dodatkowych 
połączeń aglomeracyjnych, ale w nowej formule.

Proponowany model współdziałania na rzecz 
WKA/WKM - model „poznański”

§ Miasto Wrocław, samorządy gminne i powiaty 
solidarnie finansują dodatkowe połączenia na 
liniach aglomeracyjnych uruchamiane przez 
Samorząd Województwa,

§

Czy i jak wdrożyć Wrocławską Kolej 
Aglomeracyjną/Metropolitalną? 



§ finansowanie odbywa się w formule dotacji 
udzielanej Samorządowi Województwa

§ system WKA/WKM jest wyodrębniony 
wizerunkowo – tworzymy odrębną markę, system, 
który będzie identyfikowany przez pasażerów jako  
aglomeracyjny,

§ organizator: Samorząd Województwa
§ operatorzy: KD i PR

§ za pozyskanie taboru do obsługi WKA/WKM 
odpowiada Samorząd/przewoźnicy kolejowi;

Czy i jak wdrożyć Wrocławską Kolej 
Aglomeracyjną/Metropolitalną? 



Kolejne kroki: 

§ wypracowanie wspólnego stanowiska do rozmów z Samorządem 
Województwa,

§ przygotowanie wariantowych propozycji: 

WARIANT BAZOWY: zaproponowanie jako punkt wyjścia w rozmowach 
wariant minimum – dotacje do dodatkowych połączeń względem bazy z roku 
2017 wg ustalonych jesienią 2017 roku reguł (samorządy dopłacają 50% 
kosztów pracy przewozowej na „swoim” odcinku linii),

WARIANTY POŚREDNIE – do ustalenia na etapie dalszych rozmów (np. kolej 
regionalna – częstotliwość co 1 godzina, a samorządy w ramach WKA/WKM 
dofinansują kursy dogęszczające (czyli już część już obecnie funkcjonujących 
itp.)

WARIANTY DOCELOWE  - uwzględniające w zakresie infrastruktury 
rozstrzygnięcia wynikające ze Studium dla WWK;

Czy i jak wdrożyć Wrocławską Kolej 
Aglomeracyjną/Metropolitalną? 



Wybrane kwestie do ustalenia: 

§ potwierdzenie, że wszystkie samorządy są wstępnie zainteresowane 
udziałem w tym wspólnym projekcie,

§ jaki zasięg powinna mieć WKM? 

§ kto będzie uczestniczył w rozmowach z Samorządem Województwa –
(musimy mieć silną reprezentację i mówić „jednym głosem”)?

§ jakie stanowisko będziemy prezentować podczas rozmów z Samorządem 
Województwa – rekomendowane przez Wrocław? inne pomysły i propozycje? 

§ komu powierzymy prowadzenie/koordynowanie prac nad projektem „nowe 
WKA/WKM”? 
(w Poznaniu kwestie organizacyjne, informacyjne i promocyjne realizuje 
Stowarzyszenie Metropolia Poznań)

§ i inne… Dziękujemy i zapraszamy do dyskusji 


